
Statutární město Ostrava 
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Zápis 

 

 

Zápis průběhu 9. zasedání zastupitelstva 
městského obvodu konaného dne 23.06.2020 
 

Místo konání: zasedací místnost Úřadu městského obvodu Michálkovice 

Předsedající: Ing. Martin Juroška, Ph.D. 

Přítomno: dle prezenční listiny 

Omluveni: Karel Németh 

Neomluveni: - 

Zahájení: 17:00 

Přestávka: - 

Ukončení: 18:20 

Zapisovatel: Bc. Charisa Sobková 

 

 
 

Přehled materiálů, které byly z projednávání odloženy: 

Číslo materiálu Věc 

 

Přehled materiálů, které byly z projednávání staženy: 

Číslo materiálu Věc 

 

Přehled písemností předložených přímo na jednání: 

Aktualizovaný program 
  

 

 

 



Materiál č. ZMOb/0007/20 

Schválení programu zasedání 

Předsedající dal hlasovat o schválení programu 9. zasedání zastupitelstva městského obvodu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0097/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0008/20 

Určení ověřovatelů zápisu 

Starosta navrhl jako ověřovatele zápisu 9. zasedání zastupitelstva městského obvodu Zdeňku 

Muchovou a Ing. Tomáše Goje. Oba navržení souhlasili a rovněž nikdo nepodal jiný návrh. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 12, proti 0, zdržel/lo se 2. 

Bylo přijato usnesení č. 0096/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0009/20 

Zpráva ověřovatelů zápisu 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Předsedající se dotázal ověřovatelů zápisu 8. zasedání zastupitelstva, zda se zápisem souhlasí. 

Ověřovatelé konstatovali, že je zápis v pořádku a byl z jejich strany odsouhlasen a podepsán. 

Také ostatní členové zastupitelstva neměli k zápisu námitek. 

Bylo přijato usnesení č. 0095/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0010/20 

Zpráva o činnosti orgánů městského obvodu 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0094/ZMOb-Mich/1822/9 

Starosta seznámil přítomné s činností rady v období mezi 8. a 9. zasedáním zastupitelstva. Rada 

souhlasila s umístěním Spolku rodičů při Základní škole Ostrava-Michálkovice na adrese školy. 

Schválila poskytnutí daru organizacím, které zabezpečovaly péči o seniory v souvislosti 

s epidemií koronaviru. Schválila nový sazebník nájmu za pozemky v k.ú. Michálkovice, jejichž 

správa je svěřena městskému obvodu. Schválila přesun většiny koncertů dohodnutých pro 



hudební festival MichalFest 2020 festival, který se bude konat v příštím roce. Co se týče 

opatření v souvislosti s koronavirem, byly občanům 70+ doručeny roušky, hasiči roznesli 

informační letáky, byla pořízena desinfekce a roušky pro občany ve věku 65-69 let a následně 

vydávány na hasičské zbrojnici. Náklady městského obvodu spojené s uvedenými opatřeními 

byly vyčísleny na cca 189. 555 Kč a byla podána žádost o proplacení z Fondu solidarity EU. 

Rozhodnutím zřizovatele byla uzavřena MŠ od 11.3.2020 do 1.6.2020 a rozhodnutím 

centrálních orgánů byla uzavřena ZŠ od 11.3.2020 a postupně obnovena výuka od 25.5.2020. 

Z oblasti správy, reprodukce a investice starosta uvedl, že je zadána projektová dokumentace 

na Sportovně-volnočasový areál v Michálkovicích, který bude zahrnovat skatepark, pumptrack 

a dětské herní prvky, probíhá projekt na vybudování školní dílny v ZŠ a zpracovává se výzva 

k podání nabídek k veřejné zakázce „Vypracování projektové dokumentace stavby Komunitní 

dům pro seniory v Ostravě-Michálkovicích“. Dále se provedla celá řada oprav v nemovitostech 

ve správě městského obvodu. Probíhá příprava příměstského tábora a několika koncertů na 

hasičské zbrojnici. 

 

Materiál č. ZMOb/0012/20 

Žádost o stanovisko k záměru prodeje pozemku parc. č. 17/75 v k.ú. Michálkovice 

Nikdo z přítomných se nepřihlásil do diskuse, starosta dal hlasovat o předloženém materiálu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0090/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0013/20 

Žádost o prodej části pozemku parc. č. 292/1 v k.ú. Michálkovice 

Nikdo z přítomných se nepřihlásil do diskuse, starosta dal hlasovat o předloženém materiálu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0089/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0017/20 

Prodej části pozemku parc. č. 2/2 

Starosta doplnil, že se jedná o obslužný prostor u bývalé samoobsluhy. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0088/ZMOb-Mich/1822/9 

 



Materiál č. ZMOb/0016/20 

Prodej části pozemku parc. č. 271/30 v k.ú. Michálkovice 

Nikdo z přítomných se nepřihlásil do diskuse, starosta dal hlasovat o předloženém materiálu 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0087/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0022/20 

Prodej části pozemku parc. č. 609/1 v k.ú. Michálkovice 

Ing. Dašek požádal o upřesnění pozemku. Místostarosta uvedl, že se jedná o kousek zarostlého 

pozemku z ul. Petřvaldská směrem na Dolasovou. Šlo zde o to, aby všechny parcely kolem 

předmětného pozemku měly zabezpečeny přístup věcnými břemeny, což je ve smlouvě 

ošetřeno. 

Ing. Bialková podotkla, že dotyčný chce koupit pozemek proto, aby měl příjezdovou cestu 

k pozemkům, které posléze prodá. A to je podle ní ta podstata věci, protože bez příjezdové cesty 

by pozemky nemohl prodat.  

Na to reagoval Ing. Dašek tím, že je povinnost ze zákona zajistit přístupovou cestu ke všem 

pozemkům. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0086/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0018/20 

Návrh na svěření pozemků v k.ú. Michálkovice, obec Ostrava 

Starosta doplnil, že se jedná o celou řadu pozemků v majetku města, o které se staráme a 

nejsou svěřeny do správy městského obvodu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0085/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0019/20 

Žádost České tábornické unie T.K. Placatý kámen Havířov, p.s.,o změnu názvu a změnu 
termínu akce "Přehlídka PORTA 2020 Ostrava!!!" u žádosti podané v Programu městského 
obvodu Michálkovice na podporu kulturních, sportovních a volnočasových aktivit v roce 2020. 



Nikdo z přítomných se nepřihlásil do diskuse, starosta dal hlasovat o předloženém materiálu 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0093/ZMOb-Mich/1822/9 

Materiál č. ZMOb/0020/20 

Účetní závěrka 

Starosta uvedl předložený materiál. Nikdo z přítomných se nepřihlásil do diskuse, starosta dal 

hlasovat o předloženém materiálu 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0091/ZMOb-Mich/1822/9 

 

Materiál č. ZMOb/0021/20 

Závěrečný účet 

Starosta řekl, že hospodářský výsledek je 6. 662 984,18 Kč, výsledek rozpočtového 

hospodaření je 9. 081 338,40 Kč. Dále dodal, že materiál podává přehled o jednotlivých 

příjmech a výdajích, je tam i rozčlenění do základních skupin výdajů, přičemž nejvýznamnější 

jsou služby pro obyvatelstvo, kde bylo vynaloženo v loňském roce 25. mil. Kč. Materiál 

obsahuje rovněž přehled dotací, investičních a neinvestičních. V závěru je zpráva externího 

auditora a výsledek je pozitivní, nebyly shledáno žádné nedostatky. 

Zastupitel Ing. Dašek se zeptal, jestli je nějaký záměr s finančními zdroji, které zůstaly, zda se 

nějak investují ve prospěch občanů Michálkovic? Další dotaz se týkal projektu kanalizace, a to 

z důvodu oprav komunikací, aby se nerozkopaly opravené komunikace.  

Místostarosta odpověděl, že ohledně kanalizace stále platí to, co bylo uvedeno minule ve 

zpravodaji, žádný výrazný posun není. Je dokončena studie, týkající se nalezených kanalizací 

a začátkem příštího roku má být hotova realizační dokumentace. První etapa se bude týkat ulic 

Číhalíkova, Panská a Sládečkova, další etapy navazují na vybudování páteřních kanalizačních 

rozvodů v hlavních ulicích, např. Radvanická. Co se týče návaznosti na opravu cest, nelze čekat 

na vybudování kanalizace, komunikace, které jsou ve špatném stavu se musí opravovat. Bylo 

však přislíbeno z magistrátu, že jakékoliv rozkopané cesty budou opravovány celoplošně.  

Starosta dodal, že co se týče financí, čekají nás do budoucna investice, obvodům však bude 

snížen příděl peněz z města o 65 mil. Kč a nás se to bude týkat tak, že nám sníží ten příděl o 

840 tis. Kč. Takže vzhledem k situaci je dobré mít rezervy. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0092/ZMOb-Mich/1822/9 

 



Organizační záležitosti 

Dotazy, připomínky a podněty členů zastupitelstva městského obvodu 

Diskuse – Různé 

Zastupitelka Ing. Bialková přednesla stížnost na pozdní otevření MŠ v Michálkovicích. 

Oznámila, že v této věci komunikovala s Ministerstvem školství, s primátorem, s krajem, se 

školní inspekcí a dalšími institucemi. Požadovala, otevření MŠ v dřívějším termínu, protože 

z důvodu skončení nouzového stavu, museli rodiče nastoupit do práce. Dle ní se 

v Michálkovicích nedělo nic, 5. května bylo v radě pouze projednáno, že se MŠ otevře 1. června 

a nikdo s ní nekomunikoval. Až 26. května se na webových stránkách MŠ objevila informace, 

kdy bude školka otevřena. Ing. Bialková uvedla, že v ostatních obvodech se školky otevřely 

mnohem dříve a zde nebylo zjišťováno, zda rodiče chtějí dát děti do školky či ne. Rovněž 

vznesla doporučení otevřít MŠ již od 6:00 do 16:00 hodin, aby rodiče měli možnost dopravit se 

do práce do 8 hodin. Dále doporučila svěřit správu webových stránek školky nějakému IT 

odborníkovi. Také upozornila na požadavek, aby byla školka otevřena v době letních prázdnin 

1 měsíc. Uvedla, že v této kauze bude pokračovat dál a má sjednány další schůzky.  

Zastupitel MUDr. Piatkovský řekl, že se mu nelíbí, že Ing. Bialková špiní obec Michálkovice, 

kterou v podstatě zastupuje, píše články a jedná s institucemi a nechápe tuto aktivitu.  

Na to Ing. Bialková odpověděla, že zde vidí 70 rodičů dětí MŠ a že by zastupitelé měli hájit 

zájmy občanů.  

MUDr. Piatkovský dodal, že tedy měla tuto věc řešit v prvé řadě s nimi – radními a zastupiteli. 

Toto veřejné propírání stejně k ničemu nevede. 

Ing. Bialková řekla, že od 30. dubna psala na zdejší úřad a odpovědi se nedočkala. 

Zastupitel Ing. Dašek se zeptal, zda opravdu všech 70 rodičů bylo nespokojených s tím, že se 

školka otevřela až 1. června. Kde tedy má Ing. Bialková jistotu, že za ní stojí těch 70 rodičů? 

Ing. Bialková řekla, že náš prvořadý zájem byl dostat v té době rodiče do práce a apelovala na 

pedagogickou čest a zřizovatele. 

Místostarosta Ing. Kozel uvedl, že když mu Ing. Bialková telefonovala 30. dubna, byla řečena 

myšlenka, jak by to mohlo být a padl termín 11. května, a to bylo před radou. Rovněž hovořil 

s ředitelkou MŠ a ta řekla, že o této situaci jednala se všemi rodiči. Místostarosta si toto osobně 

ověřil, namátkou si vybral několik rodičů a dotazoval se jich, zda jsou informováni o tom, kdy 

se školka bude otevírat a zda mají nějaké další připomínky. Všichni dotázaní odpověděli, že 

všechny informace dostali, nemají s termínem otevření problém ani další připomínky k chodu 

MŠ. Místostarosta dodal, že si myslí, že mnohem víc znamená osobní telefonicky přístup než 

informace na webových stránkách. 

O slovo se přihlásila zastupitelka a ředitelka MŠ Eva Ondrušková s tím, že by chtěla seznámit 

přítomné zastupitele s celou situací. Citovala některé informace ze školního řádu, zejména 

práva a povinnosti zákonných zástupců. S tímto školním řádem jsou všichni seznámeni na třídní 

schůzce. Do dnešního dne ji nikdo nesdělil potřebu otevírat školku již v 6:00 hodin, rovněž 

nemá žádnou telefonickou ani písemnou stížnost nebo požadavek týkající se chodu MŠ. Dále 

zastupitelka Eva Ondrušková uvedla, že ji celá tato záležitost mrzí a že nechápe proč Ing. 



Bialková neřešila celou věc nejprve zde. A poukázala na článek, který vyšel v Senátorských 

listech, a který líčí celou situaci velice nelichotivě a nepravdivě. Dále řekla, že po dobu uzavření 

školky se neplatilo školné a rodičům, kteří jej zaplatili trvalým příkazem, bude vráceno. 

Nakonec se dotázala Ing. Bialkové, co ji k takovému jednání vedlo, proč raději nezvedla telefon 

a nedomluvila se na nějaké schůzce. Nakonec Eva Ondrušková řekla, že tedy zlepší 

informovanost na webových stránkách školky. 

Místostarosta dodal, že jedna z oslovených maminek, by uvítala delší provozní dobu školky od 

6 hodin. 

Starosta řekl, že si myslí, že kolegyně Bialková na to šla špatnou cestou, protože obepisováním 

všech možných úřadů se ničeho nedosáhne. Je škoda se obracet na tyto instituce, vhodnější by 

bylo svolat schůzku a řešit to zde. Ministerstvo i vláda se chovají alibisticky, když uzavřeli 

pouze školy a nikoliv školky, měli zastavit provoz všech škol a následně měli říct, kdy budou 

všechny školy a školky otevřené. Nechápe oslovení MŠMT, které nebylo schopno poskytnout 

v krizi žádné relevantní informace a nevědělo samo co s sebou. Dále uvedl: „My jsme schytali 

vlnu kritiky, když jsme sdělili, že zavíráme školku, i když všechny ostatní školky posléze také 

ukončily provoz. Naším úkolem není dostat lidi do zaměstnání, na to měla myslet vláda. My 

jsme museli jako zřizovatelé jít do toho rizika, že uzavření školky určíme sami. Skončili jsme 

tedy o pár dní dřív než ostatní a otevřeli o týden později. Sledovali jsme přitom zda se nadále 

bude vyplácet ošetřovné, pokud by padlo rozhodnutí, že ošetřovné již nebude vypláceno, byli 

jsme připraveni svolat radu a uspíšit otevření. Ve chvíli, kdy vláda schválila, že je možné čerpat 

ošetřovné i nadále, nebyl důvod otevírat MŠ dřív.“ Co se týče provozní doby školky, starosta 

řekl, že hovořil s paní ředitelkou a jsou tedy dohodnuti, že se explicitně na potřeby rodičů zeptá 

na začátku školního roku, a uvidí se, zda o to rodiče projeví zájem. Ohledně prázdninového 

provozu starosta uvedl, že je v každém obvodě definován jinak, je to jako služba navíc, ale není 

to služba po celou dobu prázdnin. U obvodů naší velikosti jsou to 2 až 3 týdny. Mateřská škola 

je služba vzdělávací, není to služba ve smyslu toho, že lidé nemají 2 měsíce dovolené, tak mají 

právo umístit své dítě do školky. Ani rodiče žáků základní školy nemají 2 měsíce dovolené, a 

přesto školy nezajišťují hlídání dětí. Nakonec starosta dodal, že se měla tato záležitost řešit 

společně, a to by bylo prospěšnější než oslovovat úřady. Takový postup doporučil uplatňovat i 

v budoucnu – vedení je otevřené a kdokoliv může přijít se svým problémem nebo s tím, že se 

mu něco nelíbí a budeme hledat nějaké řešení. 

Zastupitelka Eva Ondrušková řekla, že nechápe proč, Ing. Bialková celou situaci, takhle 

rozvířila, když neobdržela od žádného zákonného zástupce jakoukoliv stížnost či podnět. 

Zastupitel Ing. Dašek podotkl, že školka byla závislá na školní jídelně a když se zavřela škola, 

tak nebylo možno zajistit stravování dětí ve školce.  

Závěr 

Starosta ukončil zasedání zastupitelstva v 18:20 hodin. 

 

 



Usnesení z 9. zasedání zastupitelstva městského obvodu od č. usnesení 0085/ZMOb-

Mich/1822/9 do č. usnesení 0097/RMOb-Mich/1822/9 a výsledky hlasování jsou nedílnou 

součástí tohoto zápisu. 

 

Ověřovatelé zápisu: 

Zdeňka Muchová ………………………………… 

Ing. Tomáš Goj ………………………………… 

 

 

  

 

Bc. Charisa Sobková 

zapisovatelka 

V Ostravě dne: 

 

Ing. Martin Juroška, Ph.D.  

předsedající 

V Ostravě dne: 

 


